
Český rybářský svaz, z. s., místní organizace Horšovský Týn
Boženy Němcové 34, 34601 Horšovský Týn

Zápis
z členské schůze Českého rybářského svazu, z. s., místní organizace
Horšovský Týn konané dne 17. 3. 2024 v sále MKZ Horšovský Týn

Program: viz připojená pozvánka

Účast: viz připojená prezenční listina

1.  Jednání členské schůze zahájil předseda MO ČRS p. Ing. Stanislav Pek v 09,00 hod..

Zjištěno, že členové MO ČRS Horšovský Týn jsou přítomni na členské schůzi v počtu 40
členů (což je 25,8 %),  z celkového počtu 155 dospělých členů, 20 členů omluveno, tedy
členská schůze MO není schopna usnášet se a její průběh byl proto odložen o 15 min.

      2.  Po 15 minutách v 9.15 hod. předseda MO ČRS p. Ing. Stanislav Pek oficiálně zahájil
jednání členské schůze. Pozvaný host - starosta Města Horšovský Týn p. Ing. Josef Holeček
se z účasti omluvil.  Předseda MO p. Ing. Stanislav Pek, pověřený řízením schůze, přednesl
program členské schůze, který byl přítomnými členy jednomyslně schválen.  

3.  Zvolena byla návrhová komise ve složení:
Ing. Stanislav Pek, Václav Hrach st., Mgr. Pavel Turner
- pro hlasovalo - 37 členů
- proti hlasovalo -   0
- zdrželi se -   3 členi

4.  Zvolena byla mandátová komise ve složení:
Bc. Ivan Praštil, Petr Kadlec, Zdeněk Kaufner
- pro hlasovalo - 37 členů
- proti hlasovalo -   0
- zdrželi se -   3 členi

5.  Předseda MO Ing. Stanislav Pek přednesl zprávu o činnosti MO za období od poslední
členské schůze. Zpráva je součástí tohoto zápisu. 

6.   Zprávu o hospodaření  MO ČRS za rok 2023 a návrh rozpočtu na rok 2024 přednesl
předseda organizace Ing. Stanislav Pek. Zpráva je součástí tohoto zápisu. 

7. Předseda MO Ing. Stanislav Pek podal zprávu o činnosti rybářského kroužku pro děti a
mládeže. Poděkoval vedoucímu kroužku p. Jandíkovi a jeho pomocníkům za to, že se starají o
naše mladé rybáře.

8.  Členská schůze schválila:
- Návrh rozpočtu na rok 2024

- pro hlasovalo - 40 členů
- proti hlasovalo -   0
- zdrželi se -   0

9. Zprávu hospodáře MO ČRS přednesl hlavní hospodář MO Václav Hrach st..  Zpráva je
součástí tohoto zápisu.
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10.  Zprávu dozorčí komise MO ČRS přednesl její předseda Pavel Cihlář. Zpráva je součástí
tohoto zápisu.

11.  V diskuzi přednesli své připomínky a náměty tito členové:

 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – dávám mezi vás výzvy do diskuze. První výzva je 
pro vás mladší. Výbor stárne a potřebujeme vychovat nové nástupce. Každý rok dáváme 
na vývěsku, že se konají různé školení na hospodáře a na rybářské stráže. Z mladých se 
nikdo neozve, měli-by jsme si někoho vychovat, protože příští volební období, když to 
vezmu, tak polovička výboru bude v důchodovém věku a měla by přijít další mladá krev. 
Za další do diskuze bych měl plnění povinností a brigád. V roce 2013 bylo VČS  
schváleno plnění členských povinností, a to hlavně, co se týkalo brigád. Dospělí do věku 
60 let musí odpracovat 10 brigádnických hodin za kalendářní rok, nebo si je může 
zaplatit jednou hodinou ve výši 100,- Kč. Za další do věku 65 let v kalendářním roce u 
rybářů, kteří jsou u naší MO dlouholetými členy, se brigádnické hodiny sníží na 
polovinu, to je 5 brigádnických hodin, nebo si je může zaplatit jednou hodinou 100,- Kč. 
O dlouholetém členovy MO rozhodne výbor MO. Dosažením věku 70 let v kalendářním 
roce a ženy jsou osvobozeny od brigádnických povinností a hradí to MO. Od těchto 
brigádnických povinností jsou též osvobozeni držitelé průkazů ZTP a ZTPP. Vzhledem 
k tomu, jaká je současné době situace, dávám mezi vás do diskuze, vyjádřit se k tomu, 
zda by bylo vhodné zvýšit jednu hodinu poplatku ze 100,- Kč na 150,- Kč, neboť veškeré
vstupy se všude neúměrně zvyšují. Jedná se, když si najmeme nějaké stroje, tak jedna 
hodina stojí minimálně 500,- Kč, za 1.000,- Kč máme dvě hodiny a pro nás je přijatelné, 
kdyby chodilo více členů na brigády, abychom jsme si byli schopni udělat sami víc práce,
než si někoho najímat a přitom, když se to vezme, pokrytí těchto prací je více 
nákladnější, než když si to uděláme sami. To je podnět do diskuze.

 Václav Šobr, člen MO – já se ozvu, kvůli těm, jak říkal hospodář, že stovka nebo jedna 
hodina, tak já vás z toho vyvrátím trochu. Kdyby bylo 150,- Kč za hodinu, tak ty co 
nechodí, tak aspoň podpoří ty, kteří co chodí na tu brigádu a koupí jim ty vuřty. Protože 
za 100,- Kč za hodinu já když půjdu do práce, tak za hodinu práce je třeba 200,- nebo 
250,- Kč a my budeme brát jen sto korun. To si vydělá za pět hodin. Já musím dvakrát 
v podstatě jít na ten rybník, abych udělal deset hodin. Za těch 150,- Kč za tu hodinu, co ti
nechodí, bych zaplatil nebo koupil svačinu těm, kteří na brigádu chodí.

 Pavel Cihlář, předseda DK – to je těžký, to taky nevíte, kolik lidí přijde.
 Václav Šobr, člen MO – to je problém, vždycky tam přijde pět, šest lidí, jako ten nějaký 

šéf, který tam přijde, aby se sebral a odjel to koupit. Ty vuřty nenosí hned ráno, ty co se 
tam zúčastnili. Když jdeš na výlov, tak víš, kolik tam přijde lidí. Máš přibližně, kolik 
přijde lidí a taky taháš svačiny těm, co tam musí udělat hodiny, dostanou rybu. Já jim to 
nezávidím, musí se cárat ve vodě, ale tak nám by to musel taky zhodnotit.

 Jiří Herian, člen DK – co kdybychom se usnesli, když stejně nechodí lidi na brigádu, to,
jestli se to zvedne na 150,- Kč podle vás, já na to peníze mám, ale, co kdyby jsme se 
usnesli, že by byla povinnost 4 hod. udělat.

 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – to nemůžeme, to nic neřeší, protože podnět byl 
napsaný. Tak abychom to to shrnuli, Václav Šobr byl pro, aby se hodinová sazba ze 100,-
Kč zvýšila na 150,- Kč a Jiří Herian – povinnost každého člena odpracovat minimálně 4 
brigádnických hodin, jinak nebude vydána povolenka. Myslím, že v tomhle druhém 
případě trochu narážet, protože to asi ze zákona úplně nepůjde. 

 Václav Šobr, člen MO – ještě jednu věc, ty co jste přijali do organizace a nejsou tady, 
proč jim nevydáte povolenku tady na členské schůzi, abychom je viděli všichni, že jsme 
je přijali, tak tady není ani jeden. Vloni, když byla schůze, taky ani jeden. Tak to udělejte 
takto, ano dostaneš povolenku a dostaneš ji tady na schůzi. 

 Bc. Ivan Praštil, jednatel MO – pokud si splní členské povinnosti, má nárok na vydání 
povolenky. A nemůžeme mu diktovat, kdy mu ji dáme a kde mu ji dáme. Jsou stanovená 
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pravidla, např. informační dopis pro členy naší MO, které posíláme v prosinci každého 
roku všem našim členům, jsou tam i termíny výdeje povolenek.

 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – má ještě někdo k této problematice nějakou 
připomínku, ať se přihlásí. 

 Miroslav Tikal, člen MO – když je novým členem, tak je povinen přijít na první 
členskou schůzi.

 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – není povinen, to všechno padlo, napřed to bylo 
povinností každého rybáře účastnit se členské schůze. Není to už zakotveno. Ze stanov je
to úplně vypuštěný.

 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – K prvnímu návrhu, který by byl průchozí, tj. jedna 
brigádnická hodina k plnění členských povinností se zvýšila z 100,- Kč na 150,- Kč. Má 
výhrady někdo, ať se přihlásí. Nikdo se nehlásí, tak budeme hlasovat. 

 Kadlec Petr, člen výboru – ještě mě napadlo, nějakou motivaci, když přesáhnete deset 
hodin, třeba udělat 25 nebo 30 hodin, tak tedy udělat slevu. 

 Bc. Ivan Praštil, jednatel MO – o těchto slevách rozhodujeme na výborové schůzi, po 
každý vám říkám, předložte poklady a nikdy nebyl problém udělit členu MO slevu. 
Nechci, aby to bylo pravidlo, pak by se to zneužívalo. Pokud si to člen zaslouží a 
odpracuje víc, než je stanoveno, tak na výborové schůzi se dávají návrhy a pak se stanoví
úlevy individuálně. Slevy povolenek a brigád jsou umístěny na internetových stránkách 
naší MO.

 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – takže, co se týká navýšení jedné hodiny ze 100,- Kč
na 150,- Kč. Kdo je pro, aby se navýšila jedna hodina ze sto korun na sto padesát korun. 
Dáme hlasovat, kdo je pro – 35 členů, kdo je proti – nikdo, kdo se zdržel – 5 členů. 
V tomto případě VČS odsouhlasila navýšení jedné brigádnické hodiny na 150,- Kč. Další
podněty. Hlásí se někdo.

 Jiří Herian, člen DK – ty 4 hodiny brigád nejdou dát povinnost.
 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – my ani nemáme právo přikazovat, on se může 

rozhodnout sám
 Jiří Herian, člen DK – jak to, že můžeme přikázat povinnost, že bude platit 150,- Kč a 

jak to, že nemůžeme dát 4 hodiny.
 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – může jít na brigádu. Dle předpisů ČRS si každý 

člen může brigády odpracovat nebo zaplatit. Nemůžeme přikazovat.
 Václav Hrach st., hospodář MO – tam je daný to, co říkají tady, že zkrátka je možnost -

buď zaplatíš, nebo odděláš. Když vedeme tak hezkou diskuzi, že se v podstatě brigády 
nedělají, tak se všechno krásně schvaluje, nikdy jsme se tím nezabývali a třeba je to jim 
to taky fuk, to už taky tady padlo. Musí se určit výše hodin, kolik jich odpracuje navíc, 
nad těch 10 stanovených hodin a pak třeba bude mít povolenku zdarma. Třeba příklad 30 
hodin, povolenka dneska stojí 1800,- Kč, tak by se to mělo vrátit tomu členovi. Ale bude 
to brigáda oddělaná a ne odkoukaná. Ale myslím si, že ty lidi nepřinutíme, protože jak 
tady někdo říkal, když chodí do v sobotu nebo v neděli práce, tak si vydělá 2,5 tisíc. 
Takže těch tisíc nebo tisíc pět set, co jsme chtěli, se nám může smát, že se o tom bavíme 
a děláme. Ale kdyby se to dělalo opačně, kdyby měl nějaký vztah ke spolku, tak i kdyby 
si 5 tisíc vydělal za den, tak by šel tomu spolku pomoc při těchto prací, který jsou třeba 
dělat.

 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – To co přednesl p. Hrach st., myslím, že stojí taky za
úvahu a měli-by jsme do příští VČS připravit nějaký nástřel hodin, kolik kdo odpracuje a 
co potom bude při navíc odpracovaných hodin. Musíme určit stropy, musíme projednat 
stropy tak, abychom to mohli příští VČS projednat. 

 František Wagner, člen MO – já bych měl něco pro ekologii. Jak je průtok pod 
přeložkou je strouha, kde od Ryneše vytékají všechny sračky do řeky. Protože není 
připojený na čističku. A čas od času v noci určitě zapne nějaké čerpadlo a vypouští to do 
řeky a tam to smrdí. 

 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – to je docela dost důležitá zpráva, oslovíme hygienu,
životní prostředí a CHVAK. Děkuji za připomínku. Necháme udělat rozbor na CHVAKu.
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Jezdí pravidelně na každé výpustě a bůh ví, jestli ta výpusť je vůbec evidována. Zjistíme 
na MÚ, zda je vůbec v evidenci a jestli se z ní berou vzorky. 

 Petr Kadlec, člen výboru MO – mám dotaz, zda by se mohlo začít chytat na RMV od 
začátku roku. Za prvé by se tam plašili pytláci, kteří tam chodí a nebudou mít klid tam 
chodit. A za druhé by se tam mohlo chodit i za pěkného zimního počasí. Je to návrh.

 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – necháme tedy hlasovat, zásady pro rybolov na 
RMV Zeťák v platnosti, tak jak je v současné době je někdo pro, aby to tak zůstalo – 18 
členů, proti 13 členů, kdo se zdržel hlasování - 4 členi. Zbytek odešel. To znamená, že 
pravidla zůstávají tak, jak byly v minulosti schválené VČS v roce 2013. 

 Ing. Stanislav Pek, předseda MO – Vzhledem k tomu, že nikdo další již nemá žádný 
příspěvek do diskuze, diskuzi končím. 

12.  Předseda návrhové komise Ing. Stanislav Pek přednesl návrh usnesení. Usnesení je 
součástí tohoto zápisu. Hlasováním bylo usnesení přijato. 

- pro hlasovalo - 35 členů
- proti hlasovalo -   0
- zdrželi se -   0

Předseda MO ČRS Ing. Stanislav Pek na závěr poděkoval za účast na VČS, za příspěvky, 
diskuzi a popřál bohaté úlovky v dalších letech.

 
V Horšovském Týně 17. 3. 2024

Ing. Stanislav Pek: předseda MO
Bc. Praštil Ivan: jednatel MO

Zapsal: Bc. Praštil Ivan
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